
 
                Informace starosty 

Vážení spoluobčané, rád bych vám na začátku popřál 
všechno nejlepší v roce 2023 a hlavně stále pevné zdraví. 
Nový rok se nám rozeběhl naplno, a i zastupitelstvo se 
během ledna sešlo dvakrát na pracovním jednání. První 
jednání bylo na začátku roku a hlavním tématem bylo 
představení zastupitelstvu různé fáze příprav investic, 
které započaly již minulé zastupitelstvo a také otevření 
investičních záměrů, které je za potřebí začít řešit formou 
projektových dokumentací tak, abychom byli připraveni 
tyto projekty realizovat pomocí dotačních titulů. 
Záměrem této pracovní porady, byla dohoda o 
následujícím volebním období. Druhá pracovní porada, 
která se konala o čtrnáct dní později, se zabývala 
konkrétními návrhy na projektové dokumentace a 
následný další postup. Podrobnosti k daným záměrům 
bude schvalovat zastupitelstvo na zasedání, které se 
bude konat ve středu 22.2.2023 od 17 hodin v zasedací 
místnosti obecního úřadu. Po schválení bude vše 
podrobněji rozepsáno v příštím zpravodaji. 

Od 13. 2. 2023 byl zrušen po domluvě s panem doktorem 
Lisickým rezervační systém. To znamená, že nebude 
možné si rezervovat čas.  
A teď něco příjemnějšího, 4.3.2023 od 20 hodin nás čeká 
obecní ples a já vám všem děkuji, protože jste za necelý 
týden vykoupili celý sál, takže je již vyprodáno!!! Děkuji 
všem partnerům, kteří podpořili náš ples, a proto mohou 
být i hodnotnější ceny. Děkujeme.  
Další akcí, tentokrát pro děti, je blížící se Noc 
s Andersenem, který se koná 31. 3. 2023 a od 6. 3. 2023 
své ratolesti můžete nahlásit na obecním úřadu osobně, 
či telefonicky a následně budete informováni formou 
SMS o podrobnostech. Důležité nahlásit jméno, věk a 
kontakt na jednoho z rodičů. Noc s Andersenem bude 
jako každý rok probíhat z pátku na sobotu na obecním 
úřadu. Nic se neplatí a jídlo bude po celou dobu zajištěné. 
Program bude pestrý pod záštitou naší knihovny. 
Přeji všem krásné dny a dětem hezké jarní prázdniny, Váš 
starosta David Kádner 
 

POZVÁNKA NA ZASEDÁNÍ ZASTUPITELŮ 
Vážení spoluobčané, ráda bych Vás pozvala na 4. zasedání zastupitelů, které se koná ve středu 22.2. 2022 od 17.00 
hod. v zasedací místnosti Obecního úřadu. 
Hlavními bodem na zasedání bude zajisté otevření dotačního titulu na projekt a hydrogeologický průzkum 
individuálních čistíren odpadních vod.  Jako další důležité je výběr z nabídek na zpracování projektové dokumentace 
„Rekonstrukce Sokolovny“. Měla by se také schválit smlouva k zajištění pořízení Územního plánu. Následují 
vypracované návrhy Veřejnoprávních smluv pro všechny spolky, které odevzdaly své žádosti. Nechybí ani žádosti na 
prodej pozemku a pachtu. 
Prvním bodem  zasedání jsou také informace, kde Vás, jako pokaždé, bude pan starosta informovat o aktuálním dění 
v obci.  Na závěr zasedání bude otevřena diskuse, kde můžete vznést Vaše připomínky, požadavky  či pochvaly. ☺ 
Těším se na Vás                                                                                                                                                  Vladimíra Tondrová 
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OBČASNÍK  PRO OBCE NOVÁ VES V HORÁCH, MIKULOVICE, MNÍŠEK A LESNÁ     1,2/2023         

2,32,3/2022 11/11/2021 

NOVÁ VES V HORÁCH - VESNICE ÚSTECKÉHO KRAJE ROKU 2011 

UPOZORNĚNÍ PRO PACIENTY MUDR. LISICKÉHO 
Vážení pacienti MUDr. Lisického, počínaje 15. 2. 2023 se už k návštěvě ordinace 

nebudete objednávat. Ordinační doba zůstává beze změny. Na řadu půjdete podle 
pořadí příchodu, nebo dle určení lékaře.  Nejbližší termíny ordinace:  

3. 3., 17. 3., 14. 4., 21. 4., 12. 5., 26. 5., 9. 6., 23. 6. 2023 



 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
MOŽNOST OBJEDNÁNÍ MENŠÍCH NÁDOB NA 

KOMUNÁLNÍ ODPAD (černé nádoby) 
Vážení spoluobčané, ráda bych Vás informovala, že je 

možnost přistavení menší nádoby na komunální odpad. 
Momentálně mají malé černé nádoby obsah  120 l. Nová 

nádoba má obsah 80 l.  Nádoby se musí objednat v určitém 
počtu, proto je nutné vědět, kdo by o ně měl zájem. 

Nádoby jsou převážně určeny pro starší občany či osoby 
žijící sami. V případě zájmu kontaktujte prosím OÚ Nová 

Ves v Horách. Tel. 476 113 156 

PROGRAM 4. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 

NOVÁ VES V HORÁCH, 

  22. 2. 2023 od 17.00 hodin 
v  zasedací místnosti na  OÚ Nová Ves v Horách 

 

 1. Úvod 

2. Návrh na schválení programu jednání včetně určení 
zapisovatele a ověřovatele zápisu 

3. Informace starosty 

4. Jmenování velitele  JSDH v Nové Vsi v Horách 

5. Dotační program obce NVvH na Projekt individuálních čistíren 
odpadních vod v Mikulovicích 

6. Smlouva o dílo na opravu hřbitovní zdi 

7. Žádost o pacht p.p.č. 446/1, Mníšek 

8. Žádost o prodej části z p.p.č. 1367/17, dle oplocení 

9. Příkazní smlouva k zajištění pořízení Územního plánu NVvH 

10. Usnesení o zpracovávání došlých  žádostí na změnu 
v Územním plánu 

11. Cenové nabídky na zpracování projektové dokumentace – 
Rekonstrukce Sokolovny 

12. Smlouva o dílo na projektovou dokumentaci – Rekonstrukce 
Sokolovny 

13. Dodatek č. 14 s firmou Marius Pedersen 

14. Veřejnoprávní smlouva  o poskytnutí dotace, SH ČMS -  SDH  
NVvH 

15. Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace, Tvořilky, z.s. 

16. Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace, SK Krušnohoří, 
z.s. 

17. Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace, TJ Sokol, z.s. 
NVvH 

18. Žádost o poskytnutí dotace na rok 2023, Myslivecký spolek a 
návrh Veřejnoprávní smlouvy 

19. Rozpočtová změna č. 1/2023 

20. Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace, Myslivecký spolek 
NVvH 

21. Diskuse 

22. Závěr 

 
 
 
 

 

Hurajová Gertruda                         82 
Seifertová Jana                               72 
Procová Hedvika                            83 
Lukáš Jaroslav                                71 
Šiklová Zdeňka                               76 
Daniel Antonín                               74 
Cinková Marie                                71 
Vitverová Jana                                83 
Ehmigová Marie                             78 

Jahoda Zdeněk                                75 
Pavlíková Božena                            89 
Tůmová Růžena                              81 
Sazečková Jiřina                              71 
Karlovcová Danuše                         84 
 

 

 

      Miroslav ŠIKL 
ve věku nedožitých 77 let. 

V měsíci lednu nás bohužel 

navždy opustil vážený pan 

 

ČEST JEHO PAMÁTCE! 
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TJ Sokol Nová Ves v Horách 

zve na valnou hromadu, která 

se uskuteční v pátek 

 3. 3. 2023 od 16 h 

v sokolovně. Zveme všechny 

členy i nečleny. 

 



 
 

Představujeme Vám nové zastupitele 
1. Jste „nováčkem“ ve funkci obecního zastupitele. Už jste 

se stihl dostatečně seznámit s touto prací, s tím, co Vás 

čeká? 

Domnívám se, že na to seznámení se vším, čím se má 

zabývat zastupitelstvo, bude třeba ještě o něco delší čas. 

Těch několik měsíců od začátku mandátu jsme ale měli 

možnost se seznámit, díky panu starostovi, s obcí a 

majetkem obce, s úkoly a projekty, které se nestihly 

dořešit v minulém období nebo které jsou v plánu již delší 

dobu. Teď bude prostor se od tohoto odrazit a připravit 

plán a záměry na další roky. 

2. Co očekáváte Vy osobně od výkonu funkce? Co byste rád 

docílil? Co je Váš hlavní cíl? 

Rád bych se věnoval oblasti školství a ve spolupráci se 

zastupiteli a zřizovatelem školy a školky, kterou navštěvují 

děti z naší obce, našel shodu a model dlouhodobého 

rozvoje a udržitelnosti její existence.  

3. Je něco, co byste rád prosadil, ale zatím na tom není 
shoda s ostatními zastupiteli?  
V tuto chvíli nic takového nevidím. 

4. Angažujete se v obci nějak nad rámec zasedání zastupitelů? Např. ve spolcích, dobrovolnická činnost apod. 
Přímo a aktivně v obci úplně ne. Dlouhodobě spolupracujeme, jako mostečtí skauti, s obcí na předávání 
Betlémského světla.  

5. Jaké okolnosti Vás přivedly k rozhodnutí kandidovat? Ke spolupráci mne oslovil pan starosta. Důvodem 

následného rozhodnutí kandidovat byla právě tehdejší situace týkající se školy, snaha pomoc v obci např. 

s dotačním managementem, aj. 
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Dotazník: 

MICHAL TARANT 
Věk: 42 

Stav: ženatý 

Děti: Anička a Kubík 

Vzdělání (tituly, chce-li uvést): 

Profese: ředitel střední školy, učitel 

odborných předmětů, vedoucí ekologického 

centra VIANA 

Jak dlouho máte trvalý pobyt v obci: 5 roků 

Jak trávíte volný čas, záliby: Většinu volného 

času věnuji skautingu, skautskému středisku 

v Mostě, jeho vedení a rozvoji, vedení 

skautského oddílu. Když je prostor, rád 

jezdím na kole nebo vyrazím do přírody nebo 

na výlety. 

Strana, hnutí, za které jste kandidoval do 

ZO: Lepší Sever v Nové Vsi v Horách 

 

 



 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

1. Jste „nováčkem“ ve funkci obecního 
zastupitele. Už jste se stihl dostatečně 
seznámit s touto prací, s tím, co Vás čeká? 
Ano, pomalu se člověk vpravuje do nových i 
rozjetých projektů z minulého 
zastupitelstva.  

2. Co očekáváte Vy osobně od výkonu funkce? 
Co byste rád docílil? Co je Váš hlavní cíl? Hlavní cíl je dobře hospodařit s penězi rozpočtu obce, zužitkovat 
majetek obce ve smysluplné projekty pro lidi a zachovat ho pro další generace (bývalá škola, sokolovna apod.) 

3. Je něco, co byste rád prosadil, ale zatím na tom není shoda s ostatními zastupiteli? Rád bych měl v obci nějaký 
kroužek pro děti. Je to spíše o někom, kdo by ho vedl. Dříve tu byly střelby, cyklotrial – bylo to sice v rámci 
Svazarmu, ale vzpomínám na to, že to bylo super.  

4. Angažujete se v obci nějak nad rámec zasedání zastupitelů? Např. ve spolcích, dobrovolnická činnost apod. 
Už dva roky jsme dělali s Jakubem Pavcem a Jirkou Průšovicem rozloučení s létem na konci srpna, kde jsme 
roztočili selátko, potkali jsme se s lidmi. Máme v plánu v podobném duchu na konci dubna přivítání jara a také 
zabijačkové hody. 

5. Jaké okolnosti Vás přivedly k rozhodnutí kandidovat? Přivedl mě k volbám David Kádner, známe se od mala. 
Není mi lhostejné, co se v obci plánuje a děje, tak jsem šel na kandidátku. 

6. Chcete na závěr něco sdělit čtenářům, občanům? Přijďte se podívat a podebatovat na veřejné zastupitelstvo. 
Každý názor ať kladný nebo záporný je důležitý a je dobrý podmět pro změnu. Je důležité znát názory a postoje 
občanů obce.  
 

1. Jste „staronovým“ členem zastupitelstva, byl jste 
zvolen po několikaleté pauze, dokonce z nižší pozice na 
kandidátce. V minulosti jste rovněž vykonával funkci 
neuvolněného místostarosty. Dokázal byste nějak porovnat 
současné zastupitelstvo a to minulé? A nemyslím jen členy, 
mám na mysli celkově věci kolem obce, vedení, starosta…. 
atd. 
Na porovnávání se necítím dostatečně kvalifikován, jsem 
v novém ZO krátce a měl jsem taky docela dlouhou pauzu. 
Starosta je starší a zkušenější, určitě se za ty roky dost nového 
naučil. Nové zastupitelstvo se mi jeví jako pracovité a schopné 
vzájemné spolupráce a dohody. Obě místostarostky taky vědí, 
o čem je práce pro obec a na obecním úřadě a myslím, že jsou 
pro starostu velkou oporou a pomocí, stejně jako další 
osazenstvo obecního úřadu. Administrativy spíše přibývá, než 
ubývá… Uvidíme, jak to půjde dál. 

Dotazník: 

TOMÁŠ VOMÁČKA 
Věk: 41 

Stav: ženatý 

Děti: 1 

Vzdělání (tituly, chce-li uvést): Mgr. Speciální 

pedagogika a psychologie 

Profese: OSVČ - truhlář 

Jak dlouho máte trvalý pobyt v obci: poslední 

2 roky + jsem zde vyrostl 

Jak trávíte volný čas, záliby: jízda na 

motorce, kutilství 

Strana, hnutí, za které jste kandidoval do 

ZO: Lepší Sever v Nové Vsi v Horách 

 

 

Dotazník: 

VÁCLAV KRŮTA 
Věk: 56 

Stav: ženatý 

Děti: 3 (plus dvě vnučky) 

Vzdělání (tituly, chce-li uvést): VŠ – ČVUT 

Praha, fakulta Elektrotechnická 

Profese: elektrotechnik 

Jak dlouho máte trvalý pobyt v obci: 15 let 

Jak trávíte volný čas, záliby: rodina, sport, 

cestování, četba 

Strana, hnutí, za které jste kandidoval do 

ZO: Občané za spokojené žití 
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2. Co očekáváte Vy osobně od výkonu funkce? Co byste rád docílil? Co je Váš hlavní cíl? 
Od výkonu funkce člena ZO očekávám jen práci, starosti a zodpovědnost. Nechci tady používat klasická klišé o službě 
občanům apod. Je to prostě práce navíc a mnohdy ještě ne úplně doceněná a oceněná. 
3. Je něco, co byste rád prosadil, ale zatím na tom není shoda s ostatními zastupiteli? 
O ničem takovém nevím, zatím jsme našli s ostatními členy ZO shodu téměř na všem. 
4. Angažujete se v obci nějak nad rámec zasedání zastupitelů? Např. ve spolcích, dobrovolnická činnost apod. 
Z osobních a pracovních důvodů se již v současné době v jiných spolcích obce neangažuji. 
5. Jaké okolnosti Vás přivedly k rozhodnutí kandidovat? 
Oslovila mě Eva Nirodová. Znám Evu dlouho a vážím si její práce, kterou pro obec i pro různé spolky dělá. Nechtěl jsem 
se z pracovních, zdravotních i osobních důvodů již v obci angažovat, chtěl jsem ale Evě trochu pomoci s kandidátkou a 
s volbami. Nechal jsem se tedy napsat na nižší pozici a se zvolením do ZO jsem opravdu nepočítal. No, dopadlo to úplně 
jinak, pár lidí mi dalo preferenční hlas a já jsem se díku systému počítání hlasů „propadnul“ do zastupitelstva. A když 
už jsem jednou kývnul na to, že budu kandidovat do ZO, tak mi nepřipadalo úplně fér z kandidátky odstupovat. Tohle 
nemám rád, považuji to za podvod na voličích. Tak jsem prostě tady, snad budu mít na práci v zastupitelstvu čas a snad 
budu i trochu platný. 
6. Chcete na závěr něco sdělit čtenářům, občanům? 
Děkuji všem, kteří mi dali hlas, zejména ten preferenční, příště to ale prosím nedělejte :-)  

1. Jste „nováčkem“ ve 
funkci obecního zastupitele. 
Už jste se stihl dostatečně 
seznámit s touto prací, s tím, 
co Vás čeká? Nováčkem 
v obecním zastupitelstvu 
jsem. Nicméně-12 let jsem byl 
členem zastupitelstva města 
Mostu, z toho 8 let radním 
města Mostu a 3 a půl roku 
náměstkem primátora města 
Mostu pro ekonomiku, 
finance a městský majetek. 
Tudíž jsem s problematikou 
správy samosprávy – tedy 
měst a obcí, obeznámen. 
Takže – ano jsem s touto prací 
seznámen. 
 

Dotazník: 

KAREL NOVOTNÝ 
Věk: 56 
Stav: ženatý 
Děti: 2 
Vzdělání (tituly, chce-li uvést): PF UK Praha, Ústav práva a právní vědy v Praze, SEŠ 
se zaměřením na provoz hotelů v Turnově, Gymnázium v Mostě. 
Profese: podnikatel 
Jak dlouho máte pobyt v obci: V roce 2003 jsme zakoupili nemovitost, kterou jsme 
v roce 2005 zkolaudovali. Od roku 2009 provozujeme s manželkou i cukrárnu a 
kavárnu CAFEBAR. 
Jak trávíte volný čas, záliby: sport (lyžování, cyklistika, kondiční kulturistika atd.), 

historie, cestování, atd 

Hnutí, za které jste kandidoval do ZO: SportZdravíProsperita 
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2. Co očekáváte Vy osobně od výkonu funkce? Co byste rád docílil? Co je Váš hlavní cíl? 
Kandidoval jsem spolu se svými kolegy především proto, že chceme zlepšit životní podmínky v obci. To je vcelku jasná a nikterak 
složitá odpověď.  
Můj cíl je totožný s cílem, s kterými jsme šli do komunálních voleb, tedy : investovat především do majetku obce – kupříkladu 
udělat vše pro kompletní rekonstrukci budovy SOKOLOVNY.(vyjma samozřejmě toho, co je již opraveno).  
Tak, aby mohla Sokolovna začít sloužit v plném rozsahu všem místním zájemcům o sportovní aktivity, ale i jiným zájemcům, 
kterým by se prostor pronajímal, což by mohlo provoz budovy nejenom výrazně zlevnit a zefektivnit, ale především vytvořit 
„finanční polštář“ například pro nákup nového vybavení atd. Tato budova po kompletní rekonstrukci má dle mého názoru velký 
komerční potenciál. A mohla by vytvořit i pracovní místa pro spoluobčany. 
Dále by bylo vhodné, aby se v lokalitě u Výšiny, vedle stávajícího dětského hřiště vybudovala další sportoviště, jako například 
volejbalové, beachvolejbalové nebo streetballové hřiště, včetně laviček a zázemí. Dle mého mínění by se mělo jednat o hřiště 
oplocená, z důvodu delší životnosti a snadnější údržby. 
Vhodné by jistě i bylo využít zalesněné okolí obce k vybudování naučné stezky pro děti i dospělé, která by obsahovala naučné,  
odpočinkové i zábavní prvky. V místech, kde podobné stezky jsou, fungují výborně jako turistická atrakce. 
Za důležité rovněž považuju připravit podmínky pro bydlení a výstavbu rodinných domů pro mladé rodiny. Zvýšení počtu obyvatel 
obce by přineslo i více peněz z rozpočtového určení daní, tedy peněz, které obce dostávají a jsou jim přidělovány na provoz a 
investice obce. Tyto finance by byly opět jednoznačně využity pro obyvatele obce. Což bohužel zatím dle mého názoru, 
nekoresponduje s návrhem Územního plánu obce. 

3. Je něco, co byste rád prosadil, ale zatím na tom není shoda s ostatními zastupiteli? 
Ano, třeba právě například vytvořit podmínky pro výstavbu rodinných domů nejenom v lokalitě Nové Vsi v Horách, ale i na 
Mníšku.  
Víte, mám přeci jenom trochu jiný styl práce, než někteří kolegové v zastupitelstvu. To prosím není kritika. To je konstatování 
skutečnosti. Už mám vcelku dost zkušeností, a to jak z komerční sféry, tak i ze sféry řízení samosprávy, krajské správy či státní 
správy.  A jak jsem od počátku zaznamenal, ne vždy někteří kolegové empaticky pochopili, proč konám, jak konám. Nicméně si 
myslím, že si to „sedne“.  
4. Angažujete se v obci nějak nad rámec zasedání zastupitelů? Např. ve spolcích, dobrovolnická činnost apod. 
Ano, úzce spolupracuji s První novoveskou neziskovou – která pořádá různé akce pro děti i dospělé, namátkou zmíním letní 
turnaje v nohejbale, které se konají v srpnu, nebo akce typu Halloween na podzim, Mikulášská nadílka v prosinci atd. 
Mimochodem První novoveská nezisková si finanční prostředky shání sama, nikdy jsme nežádali o finanční podporu či dotace 
od obce.  
5. Jaké okolnosti Vás přivedly k rozhodnutí kandidovat? 
Jednoduše řečeno – chci lepší podmínky pro život lidí v obci.  
Možná, že někomu stávající podmínky vyhovují, možná, že někteří spoluobčané nechtějí rozvoj obce, kdo ví? Věřím, že takových 
je ale málo. 
Uznávám, že se již hodně udělalo a odpracovalo v minulosti. Nicméně, také platí i ta druhá strana mince, ne vše se podařilo a ne 
vše se udělalo dobře. Konkrétně zmíním třeba prodej objektu Pod Lípou. To byl velmi nepovedený prodej obecního majetku.  
Nebo například ve smlouvě, která je mezi obcí a provozovatelem VTE, není uvedena inflační doložka, na kterou jsem v minulosti 
mnohokrát upozorňoval i na zasedáních zastupitelstva obce. Což v konečném důsledku znamená fakt, že obec dostává od 

provozovatele VTE stále stejnou 
finanční částku, přestože 
každoroční inflace (laicky řečeno 
– znehodnocení peněz) již 
mnoho let neustále stoupá.  
To znamená, že udělám vše 
proto, abych mohl spolu se 
svými sousedy a spoluobčany, 
kteří mají stejné názory a náhled 
na život, jako já, okolnosti a 
podmínky změnit a vytvořil obec 
bohatou. Bohatá obec, znamená 
i bohaté občany obce. 
6. Chcete na závěr něco 
sdělit čtenářům, občanům? 
Vážení sousedé a spoluobčané, 
můžete se na mě kdykoliv 
obrátit s vašimi problémy či 
náměty na vylepšení života 
v obci. Můj privátní e-mail je : 
novotny66@seznam.cz 
 

A úplně na závěr se dovolím jeden pragmatický a pozitivní citát, který mám velmi rád: 
„Úspěch není definitivní, neúspěch není osudný. Důležitá je odvaha a vůle pokračovat." 

Winston Churchill 
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Krušné hory - Sudety 
- nezhojená rána české 

historie 
Stále jsou znát hranice území, které dávno nejsou na mapě, 
neexistují, a přesto jsou tak patrné. S odsunem německého 
obyvatelstva odešel na dlouho dobu místní folklór a tradice, 
které zde vznikaly po celá staletí. Nejvíce to bylo vidět hlavně u 
nás, v Krušnohoří, kde život býval velmi tvrdý. Horská půda byla 
chudá a nevhodná pro pěstování plodin, tak se horalové 
věnovali především pastevectví. Lidé se tu živili především 
těžbou kovů, dřeva, v horských chalupách vznikaly různé 
řemeslné a řezbářské dílny, především k výrobě tradičních 
dřevěných hraček,  ženy paličkovaly a vyráběly krajky. Vznikaly 
různé sklárny a v neposlední řadě, v podhůří jižních svahů 
Krušných hor, se těžilo uhlí. Významná byla především výroba 

dřevěných hraček, která si přes všechna možná úskalí, zachovala svou 
tradici dodnes, i u nás na Nové Vsi. 
Po druhé světové válce, s odsunem obyvatel, zanikla nejen místní řemesla, 
ale i tradice. Následné znovuosídlení českým obyvatelstvem nikdy 
nedosáhlo předválečné úrovně, což vedlo k vylidnění horských oblastí a 
úplnému zániku spousty celých obcí a řady krušnohorských tradičních 
aktivit. 
A dovršením zkázy Krušných hor byla rozšířená těžba uhlí, kraj zjizvený 
kyselými dešti, doly a uhelnými pánvemi, zapomenutý, nehezký a 
nehostinný. 
Snad jsme historií poučeni a již nedopustíme žádnou zkázu našich hor, 
které právě nyní patří k těm nejkrásnějším v naší republice. Krušné hory 
přežily spoustu katastrof a přesto zde máme opravdu unikátní přírodu, 
stromové velikány, pyšníme se tajemnou až magickou historií,  která je, na 
rozdíl od té sudetské, naší předností. Krušné hory jsou krajem protkaným 
tajemnými bytostmi, o kterých se vyprávějí legendy, jsou krajem, kam se 
vrátily tradice, lidské hodnoty, klid a pokoj.                                                                   
                           Petra Samková, Novoveské muzeum a Infocentrum NVH 

Novinky v našem muzeu a infocentru 
Od loňského léta se novou personální posilou 
Novoveského muzea a infocentra stala Ing. Petra 
Samková. Rádi bychom Vám ji blíže představili, 
stejně jako všechno to, co v budově muzea 
můžete najít a jaké služby se tu poskytují. A proto 
jsem paní Petře položila pár otázek: 
Vidíte smysl provozovat muzeum v tak malé 
obci, jakou je Nová Ves v Horách? Přeci jenom 
muzeum není samo o sobě výdělečné a obec jej 
musí dlouhodobě dotovat…. Přestože jsme malá obec 

s určitým omezeným rozpočtem a muzeum opravdu není 
rentabilní, také návštěvnost je samozřejmě jiná v porovnání s 
většími městskými muzei, smysl to určitě má. Návštěvníci si 
to u nás velmi pochvalují, líbí se jim tu a kupodivu se i vracejí, 
což dokazují i úžasné vzkazy a zápisy v kronice muzea. A nejen 
proto je dobré v provozování muzea pokračovat, ale třeba 
také rozšiřovat a obměňovat jeho expozici. 
Čím se muzeum může pochlubit? Jaká je cílová skupina návštěvníků? Jak dlouho už muzeum v obci funguje?Myslím si, 

že muzeum už má v obci své čestné místo. Slavnostně bylo otevřeno 11. května 2001, to je už skoro 22 let. Za tu dobu prošlo značnými změnami. 
Obrazně řečeno, naše dítě už dospělo. Za tu dobu nás navštívilo nespočet lidí všech věkových kategorií. Velmi mě těší, že si cestu k nám  najdou 
i mladí a děti. Dětičky samozřejmě nejvíc uchvátí dobové školní lavice a naše dřevěné hračky. Chloubou je určitě naše dobová světnice, kterou 
všichni obdivují. Obrazy křížové cesty z našeho kostela Sv. archanděla Michaela, historické dokumenty výroby dřevěných hraček a hlavně úžasné 
modely kostelů, kostelíků a kaplí. 
Jaká je otevírací doba? .Otevírací doba muzea a infa se mění podle aktuální sezóny (zimní/letní). Nyní máme ve všední dny otevřeno od 13 

do17 hodin, víkendy a svátky od 10 do 15 hodin. O letní sezóně se nám loni osvědčila prodloužená otevírací doba a věřím, že i letos, tím 
návštěvníky a turisty potěšíme. 
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Jaké služby nabízí infocentrum? Je primárně určeno jenom pro turisty, 
anebo máte něco zajímavého i pro místní občany? Plánuje se zde nějaká akce 
v roce 2023? .Jako infocentrum jsme se posunuli hodně dopředu. Inspirujeme se dalšími íčky, 

mimo všelijaké různé brožury a mapky nabízíme turistické známky, vizitky, deníky, karty, mince, 
suvenýry (např. velmi oblíbené dřevěné magnetky s tématy naší obce)....a v neposlední řadě se 
snažíme pomoci, poradit a zodpovědět, pokud možno všechny, otázky turistů. Založili jsme u nás 
výstavu fotografií, jejíchž autory jsou právě místní občané. Někteří k nám rádi zajdou, třeba pro pohled 
nebo si prohlédnout vystavené fotografie, ale setkávám se i s místními, kteří nevědí, že tu jsme a nikdy 
nenavštívili ani muzeum. Což je škoda, když už ta možnost tu je, proč si neudělat chvilku, projít se a 
navštívit nás. :-)  
Společně s paní místostarostkou Evou Nirodovou plánujeme pro tento rok spoustu akcí, chtěly 
bychom pořádat menší výstavy nebo besedy s autory (tzv. autorská čtení), chceme rozšířit nabídku 
pohledů (jsou velmi žádaným artiklem) a to např. o historické pohlednice. V nejbližší době  
chystáme velikonoční výzdobu a výstavu. Celkově nás čeká spousta práce a doufáme, že odměnou 

nám bude spokojenost všech našich návštěvníků, turistů a místních občanů. 

Vy osobně stojíte za zajímavými příspěvky na facebookovém profilu muzea, jaké zdroje používáte? Vnímáte pozitivní 
zpětnou vazbu? Také asi ráda fotíte, jak je vidět na FB…….? Fb profil muzea bylo nutné oživit nebo ještě lépe, nechat ho povstat z 

popela jako Fénixe. Každý den přidám pár svých fotografií a komentář s odkazem na aktuální počasí u nás. Informuji o různých akcích a dění u 
nás a v nejbližším okolí. Lidem se hodně líbily letní tipy na výlety, díky nim k nám zavítala spousta turistů a osobně to chválili. Pak mě napadly tzv. 
"dnešní zajímavosti" a jelikož jsme muzeum historie, zaměřila jsem se na historii Krušnohoří. Hledala jsem po různu, mimo jiné také na webu 
obce (tímto děkuji p. Pešírovi, bývalému kronikáři naší obce). Poslední dobou je moje teritorium německý web deutchefotothek, úžasná 
pokladnice fotografií. Moje povídání k nim většinou vychází ze znalostí historie a dějepisu (můj koníček), a nebo podle daného tématu 
dohledávám z různých pramenů na internetu nebo v knihách. Velmi oceňuji zpětnou vazbu, kterou vnímám i zvyšujícím se počtem sledujících 
celkově, nejen na počet likes. Pro nás to znamená hodně a jsme rádi, že nás ostatní íčka, místní občané a další sledující sdílejí,  dostávají nás dál 
do povědomí, dá se říci, širokému okolí a tím získáváme další milé návštěvníky muzea i infa. 
Navštěvují muzeum také zahraniční návštěvníci? Jakými jazyky jste schopná  s nimi hovořit? Samozřejmě, máme 
turisty a návštěvníky i ze zahraničí, zejména z Německa. Dnes jsem tu měla dvě dámy z Maďarska a velmi se jim tu 
líbilo, popovídala jsem si s nima a dostala jsem za odměnu čokoládku :-) Jelikož jsem se jazyky učila od mala (základní 
jazyková škola Chomutov), dorozumím se němčinou, angličtinou, francouštinou a ruštinou. Němčinu ale ráda moc 
nemám, je to tvrdý a pro mě nehezký jazyk, nikdy nebyla mým favoritem. Jinak mě jazyky hodně bavily, moje babička 
mi vždy říkala, kolik řečí znáš, tolikrát jsi člověkem :-) 
Existuje něco, čím byste chtěla muzeum, infocentrum posunout někam kupředu? Letos bych se chtěla hned z jara zaměřit na úpravu okolí před 
budovou muzea. Přece jenom, je to to první, co u nás návštěvníci muzea a infa vidí. Bylo by fajn vybudovat před okny muzea lavičky a stoly pro 
odpočinkový čas našich návštěvníků, přidat nějaký stojan na kola v letní sezóně. Je toho spousta, ale vše s rozvahou, rozmyslem a s ohledem na 
možné financování. Dále mě napadlo, pořádat pro školy a školky (předškoláky), které by se oficiálně zvaly, exkurze s poutavým výkladem, aby se 

do výkladu mohli děti  zapojovat a vše bylo formou zábavy. Další a další 
nápady, které chci postupně zpracovávat. 
Zajímá Vás historie? A jaká je vlastně Vaše původní profese a jak jste 
se ocitla na Vsi? Jste původem z města….jak se Vám žije na vesnici, 
zvláště pak v horské obci? Moje původní profese je na hony vzdálená 
tomu, co dělám nyní, přestože mě historie baví, jsem strojní inženýr. 
Přestěhovala jsem se, i s dcerou, na Novou Ves k příteli, z Jirkova. Ale 

není to zase taková změna, část dětství jsem prožila na vesnici u 
babičky. Pravdou je, že první zima mi, tady na horách, dala pořádně 
zabrat. My z města na to nebyly zvyklé. Dcera tu byla okamžitě jako 
ryba ve vodě a já se také hodně rychle přizpůsobila a zamilovala si to 

tu. Už bych neměnila. Je tu krásně, lidé jsou jiní než ve městě, vše je 
takové klidné, prostě jako jiný svět. 

Co náš čeká? 
V prvním vydání Zpravodaje v novém roce, bych Vám ráda 
představila nadcházející připravované akce. 
Nejdříve nás 4. 3. čeká obecní ples, na který již máme vstupenky 
vyprodány. Jak bylo avizováno, bude malé předtančení, bohatá 
tombola a zlatým hřebem večera bude vystoupení Petra 
Kotvalda. Dámy také mohou opět očekávat malý dáreček, jak je 
již zvykem, jelikož je termín plesu opět blízko významnému MDŽ 
☺ Věřím, že všechno klapne tak jak má a budeme se skvěle 
bavit. Je ještě jedna akce, na kterou bych Vás již v předstihu 
chtěla pozvat, a to je divadelní představení TY JSI NÁŠ MESIÁŠ, 
které nám zahrají členové souboru Klouzák, a to 26.3. na sále 
KD Pod lipou. Ostatní plánované akce si můžete pročíst 
v přiloženém Kulturním kalendáři pro rok 2023. Berte jej prosím 
orientačně, termíny a i některé události se mohou měnit, či 
můžeme také dle požadavků nějaké přidat. Lehce v předstihu 
Vás budu vždy informovat ve Zpravodaji, ale určitě se o našich plánech 
dočtete i na FB profilu obce či pošleme SMS zprávu.   Eva Nirodová 

VYPRODÁNO! 
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Hlásím se z knihovny poprvé v roce 2023 
Před sebou mám knihu Lidové tradice – původ lidových tradic, zvyky, pověry, pranostiky, říkadla a hry od Dagmar Šottnerové. 
Vybírám pranostiky na leden: Než v lednu sedláka, to radši vlka na poli viděti. Co leden sněhem popráší, to únor s vichrem odnáší. 
Mnoho sněhu v lednu, mnoho hřibů v srpnu. Když není konec léta studený, únor to dvakrát nahradí. Na přelomu starého a nového 
roku hodnotíme uplynulý, ale s nadějemi nebo i obavami očekáváme, co nám přinese ten příchozí. Poslední den v roce má svátek 
svatý Silvestr. V minulosti tento den nebýval nijak výjimečný.  Byl vzpomínkou na úmrtí papeže Silvestra I. Až nový věk sebou přinesl 
potřebu lidí rozloučit se se starým rokem vesele a  bujaře vítat Nový rok. Stojí možná za zmínku, že nový rok nezačínal vždy a všude 
1. lednem. Nový rok na našem území začínal 25. prosince a měl s největší pravděpodobností souvislost se zimním slunovratem. Až 
v 15. století se pro velkou část Evropy začal považovat za začátek nového roku 1. leden. Z praktického důvodu byl ve větší části 
světa obecně přijat kalendář, který vytvořila západní křesťanská kultura. 
 
A do začátku roku nějaké ty zajímavosti. Víte jakému městu se říká velké jablko ?  New York neboli „velké jablko“ je nejlidnatější 
velkoměsto  a finanční srdce USA, i když hlavní město je Washington D.C.  
Víte, ve které zemi leží Rio de Janerio?  Rio de Janeiro je velké město v Brazílii (hlavním městem je Brasilia). Město je známé díky 
karnevalu, který se tu pořádá každý rok.  
Víte jak se dříve nazývala Mumbai v Indii?  Mumbai v Indii se dříve 
nazývala Bombaj (tak to pamatuji i já). Ve městě žije více než 20 milionů 
lidí a nalézá se zde také největší přístav v Indii.  
Víte, které je nejstarší město v Republice Jižní Afrika?  Kapské město je 
nejstarším městem v Republice Jižní Afrika. Jeho název je odvozen od 
mysu Dobré naděje (Cape of Good Hope), což je nejjihozápadněji 
položený bod Afriky.  
Víte kolik procent japonského obyvatelstva žije v hlavním městě ? Tokio 
je hlavním městem Japonska, „země vycházejícího slunce“. Leží na 
největším ze čtyř japonských ostrovů, Honšú, a je domovem 10% 
populace Japonska.   Tokio má nejdelší systém podzemní dráhy na světě.  
No a toto vše jsem vyčetla v knize Otázek a odpovědí přeloženou 
z z anglického vydání „TRAIN YOUR BRAIN. 
Leží přede mnou další kniha. Jmenuje se  2v1 od Veroniky Žilkové a 
Martina Stropnického a byla vydána v roce 2007. Otevírám na straně 
120 .  Uklízečky.  Dnes jsem propustila svoji poslední uklízečku, tu 
předposlední – Věruš – před rokem vyštval Martin. V ideální chvíli, šest 
dětí, z toho jedno dvouměsíční, plus jeho dvě dcery na víkend, dva psi, 
občas do toho třetí Agátin a můj pracovní úvazek na dvanáct hodin. Když 
mi po třech týdnech , kdy jsem k tomu všemu vytírala, žehlila a 
vyčerpáním nemohla ani usnout, řekl se zalíbeným pohledem po 
uklizeném domě : „Tak ti řeknu, že ta Věruš mi ani nechybí“, začala jsem 
brousit nůž. Tuhle vraždu by mi každý soud prominul. Proč ji vyštval? 
Vadilo mu, že nosí kožich a s kafíčkem pokuřuje na zahrádce. Vadilo mu, 
že má klidnější zaměstnání než my dva. Tu dnešní jsem najala po 
zoufalém ročním pokusu vše zvládnout a po zjištění, že jsem opět 
těhotná.  Zbytek příběhu už neprozradím.  
 
Tip:  Vypravte se s rodinou do Ledového království na severu Čech 
To není pozvánka do kina, ale k ledopádům „rostoucím“ na Vlčím potoce 
v severní části Českého Švýcarska. Ledopádů je v tomto regionu opravdu 
požehnaně, ale mnohé z nich za celou zimu nikdo neobjeví. Nacházejí se totiž 
v těžko přístupných místech, na rozdíl od těch na Vlčím potoce, které přístupné 
jsou a patří společně s Jeskyní víl k největším zimním lákadlům kraje. Jako výchozí 
místo můžete zvolit osadu Vlčí Hora a dál se pustit po žluté na okruh kolem 
ledopádů, celý výlet měří 12,5km. Druhý přístup je z obce Brtníky po zelené, na 
konci budete mít v nohách kolem 10 km. Okruh prochází roklí Vlčího potoka je značený 
modrým psaníčkem. Že si užijete pěknou podívanou, slibují už samotné názvy ledopádů – Velká a Malá kaskáda, Opona, jež je se svými temně 
oranžovými ledovými drapériemi nejznámější. Konírna, ta je z ledopádů nejtmavší, Betlém, Varhany, Vlčí stěnka, Velký ledový sloup, který dokáže 
narůst do impozantních rozměrů, a půvabná Křepelčí stěnka. Na trase se nachází také Brtnický hrádek, Soví vyhlídka nebo bývalý zámeček 
Štemberk. Počítejte s tím, že okruh vám zabere asi čtyři hodiny času. Jen pár kilometrů jižně od Brtnických ledopádů leží obec Kyjov, odkud si 
můžete udělat pěší výlet po Kyjevské skalní stezce k Jeskyni víl.  Důmyslně vybudovaná  1,7 km dlouhá trasa vede společně s Köglerovou naučnou 
stezkou skalnatým terénem s množstvím schodů a žebříků.  Ta trocha námahy ale stojí za to, budete odměněny pěknými výhledy na bizardní 
skalní útvary. 
Kde tančí víly 
Toužíte spatřit víly, které se rok co rok zjevují hluboko v podzemí?  Pak na rozcestí Pod Praporkem odbočte mimo stezku, asi po 500 metrech 
dojdete ke skalnímu převisu, stojícímu na pravém břehu říčky Křinice, s poměrně rozhlehlými podzemními prostorami. Paní zima tu doslova kouzlí 
– ze stropu a ze dna jeskyně vyrůstají ledové rampouchy, záclony ledu a další útvary připomínající víly a trpaslíky a vy máte najednou pocit, že 
jste se ocitli v čarokrásném pohádkovém světě.  Jeskyně víl je sice celoročně přístupná, ale pouze v zimních měsících vás potěší touto unikátní 
ledovou výzdobou. Ideální pro návštěvu je období, kdy se střídají oblevy a mrazy a dochází k rychlému růstu rampouchů. 

Vážení sousedé a spoluobčané obce Nová Ves 

v Horách. Rozhodl jsem se svoji měsíční 

odměnu zastupitele, která činní 452,-Kč 

čistého věnovat zpět občanům obce, a to tak, 

že vždy 1 x ročně rozdělím tuto nasčítanou 

sumu (12 x 452,- Kč = 5424,-Kč) dětem 

s trvalým bydlištěm v obci Nová Ves v Horách, 

kteří navštěvují jakýkoliv sportovní nebo 

zájmovočasový oddíl pravidelně.  

Tedy pravidelně a celoročně se věnují 

sportovní činnosti v jakémkoliv klubu či 

tělovýchovné jednotě apod.  

Uvedenou částku rozdělím a přispěju těmto 

dětem, kupříkladu na členský roční příspěvek 

nebo jinou možnost, dle vašeho návrhu. 

Pokud máte jako rodiče o tuto možnost 

zájem, bude stačit, když napíšete na můj e-

mail novotny66@seznam.cz  nebo na můj 

messenger na facebooku.  

Podmínka je jediná – pravidelnost návštěvy 

dítěte v libovolném klubu. V roce 2023 budu 

tedy přispívat dětem už na začátku září, kdy 

jdou děti do škol, ale začínají navštěvovat i 

sportovní kluby. 

Karel Novotný, člen zastupitelstva obce Nová 

Ves v Horách 
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Rady na cestu: Autem nebo vlakem se dopravte do Krásné Lípy a poté můžete využít autobusovou linku. Silnice u Vlčí Hory bývá 
zejména o víkendech přeplněna stojícími auty. Vzhledem k častému výskytu ledových a kluzkých ploch dbejte zvýšené opatrnosti. Do Jeskyně víl 
si vezměte s sebou baterku, nejlépe čelovku.  Více se dozvíte na www.ceskesvycarsko.cz  
.  Co si takhle povědět něco o podnebí. Atmosféra je ochranná vrstva plynů okolo Země. Propouští sluneční světlo a teplo, ale vrací zpátky do 
vesmíru škodlivé ultrafialové paprsky. Na světě existují rozdílná klimatická pásma. Změny v atmosféře nicméně způsobují, že zeměkoule je 
přehřátá. To způsobuje změny počasí. Klimatická pásma: Polární pásmo, tundra, mírné pásmo, aridní podnebí (horké a suché) a tropické pásmo.  
Nejsevernější a nejjižnější body na zeměkouli se nazývají póly.  Polární oblasti Arktidy  na severu a Antarktidy na jihu jsou nejstudenější místa 
na Zemi. Slunce na pólech v létě nezapadá několik měsíců a v zimě je stejně dlouhou dobu úplná tma. Zemská osa, okolo které  se otáčí Země, 
probíhá mezi severním a jižním pólem.  Severní pól leží ve zmrzlých mořích Severního ledového oceánu. Jižní pól leží na kontinentu Antarktida. 
Antarktida má rozlohu 14 milionů km2, což je téměř jeden a půl krát více než rozloha USA.  Je to nejstudenější, největrnější a nejsušší kontinent 
na světě. Nikdo zde trvale nežije, ale přijíždějí sem vědci, kteří zde bádají a žijí ve speciálně vybavených výzkumných stanicích.  Trvalé výzkumné 
stanice v Antarktidě provozuje 27  různých států. Původní obyvatelstvo Inuité žijí v arktických oblastech Sibiře, Aljašky, Kanady a Grónska. 
Mluví  jazykem inuktitut. Dalšími původními obyvateli jsou například Yupikové na Aljašce a v Rusku. Lidé žijící v polárních krajích, byli původně 
kočující lovci a rybáři, ale jejich způsob života se dnes radikálně mění. Kabáty ušité z usně (parky) poskytovaly teplo a saně tažené psy umožňovaly 
cestování po ledu. V současnosti se používají častěji motorové saně.  Robert Falcon Scott se pokusil být prvním člověkem, který dosáhne jižního 
pólu. Dostal se tam  17. ledna 1912, ale Nor Roald Amundsen to dokázal již 14. prosince 1911. Skott a jeho výprava zemřeli v Antarktidě hlady, 
když byli asi 17 kilometrů od skladu se zásobami.  Dost zimy stěhujeme se do Afriky. Africký kontinent je druhý největší na světě.  Je to území 
s rozličnými přírodními prostředími, včetně hor, savan a pouští. Archeologové se domnívají, že lidé žijí v Africe přes sedm milionů let. Nemnoho 
lidí žije na Sahaře, která tvoří přibližně čtvrtinu kontinentu.  Sahara je největší poušť na světě, která pokrývá 9 000 000km2.  Starověcí Egypťané 
stavěli pyramidy jako hrobky pro faraony a královny. Tři pyramidy byly vybudovány v Gize poblíž Káhiry.  Velká pyramida byla postavena pro  
faraona Cheopse. Dělníci, kteří stavěli pyramidu 20 let, použili na stavbu 2 300 000 kamenných bloků. Národní park „Serengeti“  (v češtině 
znamená nekonečná pláň) v Tanzanii a v Keni je domovem pro téměř 2 miliony zvířat. Zvířata se neustále přemísťují a hledají čerstvou pastvu. 
Jezero Tanganika je nejdelší jezero na světě, které měří 670 kilometrů a zároveň nejhlubší jezero v Africe (1470m). Hora Kilimandžáro v Tanzanii 
je vysoký nečinný stratovulkán, který je složený ze ztuhlé lávy a sopečného popele. Kilimandžáro je vysoké 5 895 metrů a má tři vrcholy. Nejmladší 
z nich je Kibo, což je nejvyšší štít Afriky.  A teď se hurá do Evropy. Evropa je druhý nejmenší kontinent. Leží na západ od pohoří Ural, které ji 
odděluje od Asie. Evropa je složena z mnoha zemí a několika malých státečků. Tyto malé státy jsou i přes svoji malou rozlohu  nezávislé. 
Nejmenším státem na světě je Vatikán, který leží v Itálii.  V Evropě si můžeme prohlédnout šikmou věž v italské Pise. Věž se začala naklánět 
v průběhu stavby, která byla zahájena v roce 1173 a skončila v roce 1370. Mezi  Velkou Británií a Francií pod kanálem La Manche byl vybudován 
Eurotunel.  K vybudováni bylo použito jedenáct obřích vrtacích strojů. Tunel byl dokončen v roce 1994 po sedmileté práci. Je dlouhý 50 kilometrů, 
z čehož 39 kilometrů vede pod mořem. V tunelu jsou tři jízdní pruhy, dva pro vlaky a jeden pro služební účely.  Stavbu chrámu Vasilije Blaženého 
na Rudém náměstí v Moskvě nařídil Ivan Hrozný. Katedrála byla vybudována  v letech 1555-1561. Každá věž má jedinečnou kopuli ve tvaru cibule. 
Největší ledová jeskyně na světě je Eisriesenwelt, neboli svět ledových obrů poblíž Salcbruku v Rakousku. Je to součást systému jeskyní, který 
je dlouhý 42 kilometrů. Z toho je 1 kilometr jeskyně pokrytý ledem. Oficiálně ji objevil v roce 1879 Anton Posselt.                                                                                      
                                                                                                                                                                                                                                  Jana Dvořáková 

TVOŘILKY 
V neděli 5. 2. 2023 se sešly Tvořilky na valné hromadě spolku. Mimo klasických 
záležitostí, jako je volba předsedy, stanovení výše příspěvku, finanční rozbor loňského 
roku, plánování dalších akcí apod. jsme se domluvily, že připravíme na obecní ples pro 
zúčastněné dámy dáreček k MDŽ. A jelikož jsme pilné jako včelky a sešly jsme se 
v hojném počtu, měly jsme za jedno odpoledne hotovo. Nebudu prozrazovat co to 
bude, nechte se překvapit ☺Mimo to jsme se domluvily, že budeme pokračovat 
v sezónní výzdobě obce a určitě vyzdobíme muzeum na Velikonoce a Vánoce. 
Shodly jsme se, že bychom rok 2023 chtěly věnovat převážně výrobě macramé a 
naučit se všechny hodně uzlíků z této techniky ☺ Samozřejmě budeme rády, pokud 
se kdokoliv z Vás ostatních rozhodne do spolku vstoupit a tvořit s námi ☺ Těšíme se 
už na jaro a první jarní výzdobu, snad se všem bude líbit jako loni. 
 

Eva Nirodová 
Předsedkyně Tvořilky, z.s. 

Tel.: 777 347 895 

 
Shrnutí informací z posledního zastupitelstva 

3. zasedání našeho zastupitelstva mnoho titulů k jednání nepřineslo. To ovšem neubírá na důležitosti těm ostatním. Stěžejním 
bodem bylo schválení rozpočtu obce na rok 2023. I při dalším jednání šlo o prachy. V první řadě odměny našim hasičům. Jsou to 
vlastně peníze od okolních obcí, s kterými mají smlouvu o zásahu. Také se vybrala firma, která nám zkrášlí zase další kus hřbitovní 
zdi. Ale pak přišlo „tóčo“ při žádosti o dotace na celý rok. Spolek žen žádal 40 tis. a nově vzniklý klub Přátel dobrého moku (protipól 
ženám), chtěl 60 tis. No to by tak hrálo, aby mužský měli víc než naše ženy. Malinko mi to připomíná film pro pamětníky „Vzbouření 
na vsi“, kde chlapi chtěli z obecních peněz koupit novou oračku, ale ženský nutně potřebovaly novou prádelnu. A tak se tuhle 
ubralo a onde přidalo a sešli jsme se pěkně uprostřed na 50 tis. pro každého. 
Vidíte, a pak že zastupko je samé nudné jednání. Opak je pravdou. A jestli máte zájem o další podrobnosti, které nejdou do tisku? 
Přijďte se podívat  22. února na další díl.                                                                                                                                 Jaroslav Dvořák 
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Sportovní aktivity v obci – vyberte si 
JÓGA                                                                                                        

Ráda bych Vás upozornila, že cvičení jógy je v plném proudu a ten, kdo by měl zájem, se může  kdykoli 

přidat. Cvičíme každé PONDĚLÍ od 18.00 hod. 

S sebou jen pohodlné oblečení a slabou deku, jelikož se po cvičení ještě vždy krátce věnujeme meditaci. 

Vstupné 100,- Kč 

 

KRUHOVÝ TRÉNINK                                                                         

Stejně tak je již „rozjetý“  kruhový trénink, scházíme se každou STŘEDU od 17.30 hod. v Sokolovně. 

S sebou je potřeba pití, přezuvky. 

Vstupné 100,- Kč 

 

V případě dotazů tel. 730 511 178 (jóga, kruhový trénink) 

 

 STOLNÍ TENIS                                                                                   

Také naši „pinčesáři“ se scházejí a to každé ÚTERÝ od 17.00 hod. Je nutné se předem domluvit 

na  

 tel. 725 739 323 (M. Dubenecký) 

 

Gratulujeme šikovným malým sportovcům z naší obce 
 V termínu 5. 1. – 8. 1. 2023 se konal ve Švédském Gothenburgu jeden z největších mezinárodních florbalových turnajů Gothia 

Innebandy Cup 2023. Společně se svými kamarády z otrokovických Panthers nastoupili do letošního turnaje i litvínovští Bivojové 

ve společném týmu Avalanche. Tento turnaj datuje svůj vznik již do roku 1994 a každoročně v něm mezi sebou zápolí mládežnické 

týmy z mnoha zemí. Letos se turnaj zúčastnilo 411 týmů ze 7 zemí. V kategorii mladších žáků B12 nakonec vstupovalo do turnaje 

55 týmů ze 7 zemí. 

Tým Avalanche prošel základní skupinou č.7 bez ztráty bodu, když postupně ve čtvrtek přehrál švédské Pixbo Wallenstam 7:1 a 

český tým Panthers Praha White 20:0. V pátek pokračovalo skupina dalšími zápasy, ve kterých hráči Avalanche postupně porazili 

švédské soupeře z týmů FBI Tullinge 14:0, Surte IS 12:0 a Malmo FBC 14:1.  

Lavina se valila turnajem dál a v sobotní osmifinále si poradila s dalším švédským týme Bergs IK 8:2, a ve čtvrtfinále zdolala další 

z českých týmů v turnaji Kanonýři Kladno 11:3. V nedělním semifinále pak Avalanche porazili Snipers z Bratislavy 7:2 a mohli se 

těšit na finálovou účast. 

Ve finálovém zápase proti švédskému týmů Vaxjo IBK byl k vidění velmi vyrovnaný zápas, který skončil po základní hrací době 

3:3. V nájezdech byli nakonec úspěšní hráči týmu Avalanche v poměru 3:0 a zaslouženě tak získali pohár pro vítěze Gothia 

Innebandy Cupu v kategorii B12 pro rok 2023. 

Sestava Avalanche: Arazim M., Arazim T., Dan Šabaka,  Filip Lukáš, Dan Froněk, Vojtěch Šuta, Václav Vácha, Jan Zlata, Filip 

Pipota, Konior, Klinkovský, Kulhánek, Hasík, Zelík, Martínek, Ťopek Jakub., Ťopek Jan, Pšenčík, Langer 
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Zpravodaj vydává Obec Nová Ves v Horách, se sídlem Obecní úřad, Nová Ves v Horách 33, 435 45, tel. +420 476 113 156. 
Redakční rada:  Ing. Radka Malkusová (rama) - šéfredaktorka, Jana Dvořáková (jd), Eva Nirodová, Jaroslav Dvořák, redaktoři. 

Registrační číslo MK CR E 18217. Vychází jako občasník územního samosprávného celku v nákladu 200 kusů.  
www.novavesvhorach.cz, e-mail: info@novavesvhorach.cz 

Neoznačené fotografie: Obecní úřad Nová Ves v Horách. ZDARMA. 
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